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A hitről mindenkinek más jut az eszébe. Ha szóba kerül, az emberek arról beszélnek, 
hogy milyen gyülekezethez, egyházhoz tartoznak. Pedig az Isten szerinti hit sokkal több. 
Én most a megalkuvás nélküli hitről fogok beszélni. 

Nagyon könnyű kompromisszumot kötni, amikor vihar van az életedben, könnyű lejjebb 
adni a viharos tengeren. Ha nem töltesz időt azzal, hogy a hiteddel kapcsolatos 
véleményedet végiggondolod, könnyen kompromisszumot köthetsz a próbák, kísértések 
kellős közepén. (Lehet, hogy már rájöttél - ezek bizony jönnek.) 

Pásztor vagyok egy gyülekezetben, és sokszor fordultak már hozzám, imádkozzam azért, 
hogy ne jöjjenek próbák, kísértések. De ebben a földi életben ezeket elkerülni bizony 
lehetetlen. Fontos viszont: mindennap tudnod kell, hogy mire akarod tudatosan irányítani 
a hitedet, és mindennap építened kell azt. Ez pedig egy folyamat. Ne elégedj meg, ha a 
hited egy bizonyos szintet elért, s ne engedd, hogy ott megálljon, mert jöhetnek olyan 
helyzetek, amelyek meghaladják azt. Szükséges, hogy amikor a próbák, kísértések 
jönnek, a hited meghaladja azokat. Az évek alatt megtanultam: a hitet nem lehet 
azonos szinten tartani. Vagy erősödik, vagy gyengül. 

A hitedben nem érhetsz el olyan szintet, ahonnan ne tudnál feljebb menni. Ha viszont nem 
gyakorlod mindennap, akkor egyszer csak elkezd gyengülni. Sőt, a képességed arra, hogy 
megértsd és meglásd a hittel kapcsolatos dolgokat – is meggyengül, ekkor már a hited 
állapotát sem tudod megállapítani. 

A hit nem olyan dolog, amit szükség idején levehetsz a könyvespolcról. A hit egy 
életstílus, ami alapján élsz. A hit magként hullik be a szellemedbe, és életstílussá kell, 
hogy váljon. Akár hatalmas vihar van körülötted, akár teljes csönd, mindenkor hitben kell 
élned. A hit nem csupán cselekedet, amit néha teszel, hanem egy reggeltől estig tartó 
életgyakorlat, életvitel. Ha a hitet megnézed, közelebb van a hűség szóhoz. Isten 
hűséges, nem fog változni. Mert Ő hűséges Isten. Így kell az életünkben is lenni: 
hűségesnek kell lennünk, és a hitünknek nem szabad változni és kompromisszumot kötni. 
Nem érdekes, hogy milyen szelek, viharok közé kerülünk, hogy az ördög, vagy az 
emberek mit mondanak – erősek vagyunk hitben, és este vagy holnap délután szintén 
erősek leszünk. Reggel hitben felkelünk, és nem fogunk kompromisszumot kötni, akármi 
is történik! Mert az ígéretek hozzád tartoznak, és Jézus Krisztus neked szerezte meg 
azokat kereszthalála és feltámadása által, hogy azok örököse legyél. Nem fogsz 
kompromisszumot kötni, és nem fogsz megelégedni semmivel, ami kevesebb ennél. 
Ráadásul a próbák között örömnek fogjátok tartani azokat, függetlenül attól, hogyan 
érzitek magatokat. Nagy örömnek tartjátok! 

Nem bábu vagy, hanem a bensődben vagy megalapozva. S nem az alapján döntesz, ami 
körülvesz téged, hanem a bensődben megalapozott hited alapján. Sátán rá fog jönni, hogy 
ő a vesztes, és te is tudod ezt. És neked mindenre van erőd Jézus Krisztus által, és te 
uralkodsz az életed minden körülménye fölött. Ez a fajta hit az, amire szükséged van. Ez 
az a hit, amivel reggel kikelsz az ágyadból. Ahelyett, hogy azt várnád, hogy már megint 
milyen bajt kever neked az ördög, te fogod őt kétségbeesésbe kergetni. 

Az első dolog, amit erről a fajta hitről tudnod kell: Istennel nem tudsz alkudozni a 
hiteddel, vagy az életstílusoddal kapcsolatban. A hited nem alku tárgya. Isten szól 
neked, hogy mit tégy, te valami mást javasolsz, és azt gondolod, hogy valahol középen 
megalkusztok azzal a felkiáltással, hogy adok én is egy kicsit, visszavesz Ő is egy kicsit – 
a világban így oldjuk meg a konfliktusokat. Adsz egy kicsit, és nyersz egy kicsit. Igaz, 



hogy Isten megmondta, mit tegyek, én azonban helyette inkább megnézek egy 
futballmeccset, vagy elmegyek vacsorázni – egy kis kompromisszumot kötök itt-ott, Isten 
is enged, és így mindenki elégedett lehet. Pedig ebben az esetben senki sem boldog. 

Ha csak a problémáidat sorolod Istennek, ezzel azt fejezed ki, hogy milyen sötét helyzet 
vesz körül. Úgy gondolod, ha még egy kicsit sírsz neki, előbb-utóbb meghatja Őt a nehéz 
helyzeted, és végre beavatkozik. De neki megvan a válasza a helyzetedre. Igazából Ő azt 
szeretné, ha emlékeztetnénk Őt ilyenkor az ígéreteire. 

A hit nem alku tárgya, Isten döntését nem tudod megváltoztatni csak azért, mert éppen 
most rossz helyzetben vagy, amiben semmi örömöd nincs. Még az sem elég hogy 
megváltoztassa a döntését, ha próbálod Őt meggyőzni arról, hogy ebben a helyzetben 
semmi reményed a változásra. Ugyanakkor nem teszed azt, amit az Úr kért tőled. S azt 
hiszed, hogy végül középtájon megegyeztek, és majd csak beavatkozik. 

De meg kell értened: csak Isten szerinti módon tud a hited működni. Nincs más út. A 
hited működésére vagy az Isten szerinti út van, vagy semmilyen. Isten szerinti mód 
például, hogy minden gondomat az Úrra vetem, mert neki gondja van rám. Az nem jó 
sorrend, ha csak azt várod: Uram, gondoskodj rólunk! A jó sorrend, ha azt mondod: 
Uram, minden gondomat Rád vetem – és Ő gondoskodik rólad!
Kenneth Hagintől kérte egy hölgy, imádkozzon azért, hogy az Úr legalább csak a felét 
vegye el a gondjainak. De nekünk MINDEN gondunkat Reá kell vetnünk. A hit így tud 
működni. Amikor az Úrra veted végre minden gondodat, világosság gyullad benned, és a 
nyomások eltávoznak. A terhek felemelkednek, és öröm költözik a szellemedbe. S tudod, 
miért leszel boldog ilyenkor? Mert az Úr elvette a gondodat. A hited feladata, hogy a 
gondjaidat az Úrra vesd, az Ő feladata pedig, hogy elvegye ezeket. Ő tudja, mit 
tegyen ezekkel. Ezért kell teljes örömnek tartani a próbákat és kísértéseket, mindezek 
kellős közepén. Mert megtanultuk, hogy a hitünk feladata az: Reá vetni minden 
gondunkat, terhünket. 

Második gondolat a hitről: a hitet te nem birtoklod, hanem a hit birtokol téged. Ne 
vedd ki a szövegkörnyezetből. Szükséged van arra, hogy a hited birtokoljon téged. A hit 
nem egy „hogyan kerüljünk ki a bajokból” c. társasjáték. A hit arról szól, hogyan éljünk, 
hogyan járjunk az életünkben mindenféle aggodalmaskodás és izgatottság, idegeskedés 
nélkül. Te is tudod, mindenkinek jó oka van arra, hogy idegeskedjen. Minden nap jönnek 
olyan dolgok, amik miatt ezt tehetné. Mindenütt vannak problémák, mindenütt vannak 
nehézségek. De a hívő képes a hite által minden gondját az Úrra vetni, mert tudja, hogy 
Neki gondja van rá. A nem hívő nem képes. Alázd meg magad azért a Mindenható 
hatalmas keze alatt, hogy Ő alkalmas időben felemeljen téged azáltal, hogy Reá veted 
minden gondodat. Miért? Mert neki gondja van rád. 

Tudod mit jelent ez? Hogy Isten szeret téged ma is. Nem tudsz többet tenni azért, hogy Ő 
jobban szeressen téged, és ha ostobább vagy, akkor sem tud kevésbé szeretni. Ez persze 
nem azt jelenti, hogy bűnöket kövess el, mert úgyis szeret téged! Hanem azt, hogy szeret 
téged, az Ő szemeiben te egy csodálatos arany alma vagy. S elküldte Jézus Krisztust, 
hogy megváltson, megmentsen, visszavásároljon téged. Ő szeret, és gondoskodni akar 
rólad. Ő a te megjutalmazód, aki harcol a csatáidban, akinek gondja van rád, aki 
elveszi az aggódásaidat, idegességeidet, hogy olyan életet tudj élni, ami tele van 
hittel! Hogy az életed folyamán mindig örömmel légy tele. Tehát nemcsak a 
bajok, gondok idején van szükséged hitre, hanem a gondolataid, szavaid, 
cselekedeteid hittel kell, hogy tele legyenek MINDENNAP. Mindennap, minden 
reggel, amikor felkelsz, így kell tenned, s ez bizony fegyelmezettséget követel tőled. 
Ahhoz, hogy mindennap így tudj élni, fegyelmezned kell magad. Minden gondolatot foglyul 
kell ejtened a Krisztusnak való engedelmességre. 

A 25,4. zsoltár: Útjaidat, Uram, ismertesd (mutasd) meg velem, ösvényeidre taníts meg 
engem. Bizony, gyakran imádkoznak keresztények úgy, hogy Uram, mutasd meg az 



útjaidat - de nem veszik kézbe a Bibliát! Pedig ha kíváncsi vagy az Úr akaratára, a 
Bibliában találod meg azt. Te sem a kivételek közé tartozol, akiknek Isten kizárólag 
jeleken és csodákon keresztül akarna szólni, anélkül, hogy a Bibliát kézbe vennéd. Bizony 
oda kell menned, és olvasnod a Bibliát mindennap, amely megmagyarázza Isten útját. 
Olvasd mindennap! Megismerheted Isten útját, akaratát belőle az életedre. S ahogy 
olvasod, és elmélkedsz az Igén, a Szent Szellem szólni fog a szívedhez, beszélni fog az 
életedről, megmutatja a szükséges dolgokat neked. Feltétlenül oda kell menned a 
Bibliádhoz. Nem fogja rögtön a legapróbb részleteket is elmondani, de kezd el ma, és 
Isten is elkezdi mutatni neked az Ő útját. 

„Taníts ösvényeidre”, vagyis a te viselkedésedre, életmódodra, hogy milyen módon éljek, 
hogyan viseljem magam. Ha ezt kéred, az első dolog, amit meg fog tanítani neked: 
hogyan éld a hit-életedet. Hogyan viselkedj hitben. Meg fogja mutatni neked a hit-
mintákat. hogyan tudsz hitben reagálni bizonyos dolgokra. Megmutatja az Ő útját neked. 
Azokat a viselkedésbeli mintákat, ahogy el kell kezdened hitben élni. Ha elkezdesz végre 
elmélkedni Isten Igéjén, azt olvasni, a gyakorlatba átültetni, akkor az Ige elkezdi 
birtokba venni az életedet. Amikor a hit útjára rálépsz, az válik a természeteddé. Az a 
hit-út, ahogyan válaszolsz az élet kihívásaira, ahogy beszélsz, ahogy cselekszel, ahogy a 
körülményekkel szembesülsz. Amikor az Úr elkezd tanítani, akkor először az elmédben 
kezd el rendet rakni. S az értelmed kezdi megragadni ezeket a dolgokat, és az elméd kezd 
el megújulni. Ő el fogja mondani, hogyan viselkedj, cselekedj, ha az ellenség jön ellened. 
S ilyenkor már azt tudod mondani: nincs elég erőd ördög ahhoz, hogy felrobbantsd a 
házamat, hogy szelet gerjessz ellenem. Te nem az vagy, akinek hite van, aki azt tudsz 
tenni velem, amit akarsz. Nem tudsz bejönni az ajtón, sem a kéményen, mert nincs hited. 
Ez egy hit-ház. Mert én vagyok az, aki Isten szellemével vagyok betöltve, aki hittel vagyok 
betöltve, hatalmas vagyok szellememben, cselekedeteimben, az Úrban. És nagy örömnek 
tartom, hogy te próbába akarsz vinni. Felforgatom az egész napodat ördög és győzök! 

Ézs1,18: No jertek, törvénykezzünk (észérveket mérjünk össze, okoskodjunk együtt 
-ang.ford-ban), azt mondja az Úr! Ha bűneitek skárlátpirosak, hófehérek lesznek, és ha 
vérszínűek mint a karmazsin, olyanok lesznek, mint a gyapjú. 
Amikor az Úr azt mondja: törvénykezzünk, akkor ezzel azt mondja: gyere, és az Igémmel 
kapcsolatban okoskodjunk. Vagyis arról, hogy Isten mit is mondott az én helyzetemmel 
kapcsolatban az Igéjében. 

A hit tehát nem alku kérdése. A legnagyobb veszély az, ha az emberek a hit életükben 
kompromisszumot kötnek egy rossz életstílussal. A megvallásuk még helyes is lehet, de az 
életstílusuk nem jó. Pedig a helyes sorrend: először az életstílusod legyen megfelelő, 
utána a megvallásod. Amikor az életedet megfelelő módon éled, akkor a megvallásaid ezt 
megtámogatják. El kell érnünk, hogy a hitünk minket birtokoljon. A próbák és kísértések 
között soha ne kössünk kompromisszumot a hitünkkel kapcsolatban. 

Ha úgy tűnik, hogy nem fogsz győzni, nem lesz áttörés, hogy nincs kimenekedés, ha az 
emberek azt mondják, vége, nincs reményed, és a körülményeid úgy elhatalmasodtak, 
hogy minden arra utal, a győzelem elveszett – a Biblia erre azt mondja: a hited minden 
utadban diadalra vezet a Krisztus Jézusban. Mindig győzelmet ad neked. S hiába néz 
ki úgy, hogy a győzelem elérhetetlen, hogy mások jobban állnak mint te. Mit teszel 
ilyenkor? Megállsz, a hiteddel felfegyverkezve, és nem kötsz kompromisszumot. Soha ne 
fordíts hátat, ne fordulj vissza. Miért? Mert ha Isten Igéjébe vetetted a hited horgonyát, és 
a hited az életstílusod lett, akkor a vihar nem tud legyőzni, és Isten hamarosan győzelmet 
hoz és áttörést. A vihar nem tart örökké. Le kell, hogy csendesüljön! És úgy fogsz kijönni 
belőle, mint a megtisztított arany a tűzből. Győzelmi zászlóval fogsz belőle kijönni, 
nagyobb hittel, úgy, hogy tudod: a hited működik, és tudod, hogy a te Istened hűséges! 
És ha úgy tűnik is, hogy elfeledkezett rólad, akkor tudd meg, hogy erről szó sincs! Tudnod 
kell, hogy ott van veled, és mindenen keresztül soha nem hagy el, és az Úr fog téged 
ebből a viharból kiszabadítani. Ő az, aki téged sátorává, szentélyévé tett, Ő él a 
bensődben, és nem számít, mivel nézel szembe, mert nagyobb az, aki benned van, 



mint aki a világban van! 1 János 4,4. Istennel nem vallhatsz kudarcot, Istennel soha 
nem kerülhetsz vesztes helyzetbe! És én sem fogok, soha nem fogok alávetett helyzetbe 
kerülni, mert Isten él bennem. 

A kompromisszumot nem ismerő hit hisz abban, amit még nem lát, és a jutalma, hogy 
meg is látja. Amiket most látunk, azok időlegesek. Amiket nem látunk, azok örökkévalók. 
Isten a Teremtője a mennynek és a földnek, Ő teremtette a láthatót és nem láthatót. 
Mindezeket Isten magáért teremtette. S lehet, hogy a nem láthatókat még nem látod, de 
ezek legalább annyira reálisak, mint amiket látsz. A nem láthatókat Isten már 
megvásárolta számodra Jézus vérén keresztül, az Ő megváltó áldozatán keresztül, s ezek 
a szellemvilágban már készen vannak számunkra, mert Ő megszerezte. S arra várnak, 
hogy bejöjjenek a látható világba. Isten arra vár, hogy a nem láthatóban levő 
dolgokat rád árassza a láthatóba. De ezt a hiteden, mint eszközön keresztül tudja 
megtenni. Ha a hitedben kompromisszumok nélkül megállsz, egyszer, mikor éppen 
felébredsz, vagy sétálsz, felfedezed, hogy amiben hittél, az megérkezett, MEGKAPTAD.  
És ekkor már nem is fog meglepetésként érni, mert hitted, hogy ezt megkaptad, és már 
előre dicséretet adtál Istennek érte, és örültél, hogy meglesz neked. A hited az eszköz, 
amin keresztül az Úr ezt megcselekszi, erre a hitre nagyon vigyázz, soha ne köss 
kompromisszumot vele kapcsolatban. A hit az a szent döntés, amely összeházasodott a 
kompromisszumok nélküli elhatározásoddal. 

Megvallás: én a végsőkig elhatározott vagyok! Nem fogok hátat fordítani, hanem 
előre nézek, erősebb leszek hitben, és megállok itt, amikor a reggel jön, és az 
ördög nem fog legyőzni engem, s megkapom azt, amiben hittem, mert Isten 
hűséges, Ő nem hibázik, és nem vall kudarcot. A hitem működik, és hiszem, hogy 
megkaptam, amiért imádkoztam. El vagyok szánva arra, hogy addig szilárdan, 
állva maradok, amíg meg nem látom a hitem eredményét. 

Egy példa: a hited által hiszel egy új házban, vagy kocsiban, és hited által adsz hálát és 
dicsőséget az Úrnak. Végig megmaradok hitben, hogy amikor majd találkozunk, az Úr azt 
mondja, jól van hű szolgám. Tiszteletet akarok adni Neki ez alatt az idő alatt, amíg nem 
látom meg a hitem tárgyát. Mert tudom, hogy Isten semmi jót nem akar visszatartani 
tőlem, mindazokat az időleges látható dolgokat meg akarja változtatni. Ebben az ép, meg 
nem tört kapcsolatban akarok maradni az Úrral, és azt mondani: szeretlek, hálát adok 
neked. S Ő is azt mondja, szeretlek téged, s az a békesség, kimondhatatlan öröm áraszt 
el engem, a dicsőség teljességével, ami a bensőmben van, és eldöntöttem, elhatároztam, 
hogy az Úrral járok, és hogy vele élek. Emlékezz: nem azért szabadulunk meg, és 
vagyunk áldottak, mert van hitünk, és az alapján munkálkodunk, hanem a hitünk 
miatt, amely munkálkodik. Ez a kompromisszumok nélküli hit munkálkodik. Ezért 
a hit nem alku tárgya. Nem lehet kompromisszumot kötni. 

Ám Isten nem közömbös, és nem kemény azért, mert vele nem lehet megalkudni. Amikor 
az Ószövetségben azt mondja, hogy gyertek, törvénykezzünk együtt, ezzel azt jelenti ki, 
hogy az Ő Igéje világos, egyértelmű. Nincsenek benne kétértelmű, homályos utalások. Így 
az Ige magasabb rendű, mint a sötétség. Legyőzi a sötétséget, bűnt, betegségeket, 
fájdalmat, szegénységet, felülkerekedik az aggodalmaskodáson, idegeskedésen, 
megbántottságon, bántáson. Isten Igéje minden körülmények között, minden helyzetben 
sikeres, akármivel is fogsz találkozni az életedben, Isten Igéje győzni fog! Isten Igéje egy 
győzelemre törő szó, ami nem fog és nem is képes veszíteni, kudarcot vallani. Isten nem 
közömbös, és nem kemény, hanem azt akarja, hogy menjünk a hit területére. S 
azért hív oda, mert ezen a területen tudunk mindig győzni. Az Úr egyetlen helyzetet 
sem akar látni, amiben veszítenénk. 

1 Thess 3,1- Annakokáért, mivelhogy tovább már el nem tűrhetők, jónak ítélénk, hogy 
magunk maradjunk Athénében. És elküldöttük Timótheust, a mi atyánkfiát és Istennek 
szolgáját és munkatársunkat a Krisztus evangéliumának [hirdetésében], hogy erősítsen 
(megalapozzon, az alapokat rakja le – ang.ford) titeket és intsen titeket a ti hitetek felől; 



Itt van, amire fókuszálni kell: el ne hagyjátok az összegyülekezéseteket – itt értheted meg 
igazán, hogy miért is olyan fontos gyülekezetbe járni. Pál írta ezt a levelet a 
gyülekezetnek: tovább már nem tudom magam tűrtőztetni (mai nyelven talán: tovább 
nem tudok nyugton maradni), tudnom kell, hogy is vagytok. 

Tudjátok, hogy amikor gyülekezetbe jártok, mi történik veletek? Miért fontos hogy itt légy 
és halld a prédikált Igét? Mert ami a prédikátor szájából kijön, az megalapozza a hitedet 
és megerősíti életedet. Erősebbé tesz. Ezért nem szabad elhagyni az 
összegyülekezéseteket. Timótheust azért küldte Pál, hogy tisztában legyen a gyülekezet 
állapotával. Másrészt, hogy megalapozza őket. Ezért fontos hogy járj a gyülekezetbe. Meg 
fog erősíteni a gyülekezetben hallott Ige a hit-viselkedésedben, vagyis megalapozza a 
viselkedés mintádat, hogy amikor nehéz helyzetbe kerülsz, tudd, hogyan kell viselkedned, 
mit kell tenned, és megvigasztaljon a hitedet illetően. 

Tehát Timótheus lement, és megnézte, hogy milyen állapotban vannak, megvizsgálta 
őket, és ahol nem voltak megalapozva hitben, ott megalapozta őket, és tovább fejlesztette 
a hitüket, hogy megvidámítsa őket a hitüket illetően. Szükséged van arra, hogy amikor 
bizonytalan vagy a hitedben, jöjjön valaki, és azt mondja: „testvérem, sikerülni fog! A 
hited erős arra, hogy átmenj ezen a helyzeten. Ne add fel. Ne köss kompromisszumot. 
Mert lehet, hogy pont most vagy az áttörés küszöbén. Lehet, hogy pont az előtt az ajtó 
előtt állsz, amit az Úr épp készül megnyitni. Amiben hiszel, itt van a küszöbön. S azért 
jöttem, hogy ne add föl. Hogy megvidámítsalak és megerősítselek, hogy ne add föl, mert 
a hited által képes vagy megállni. Azért jöttem, hogy megegyezzek veled, hogy együtt 
imádkozzunk, együtt dicsérjük az Urat. Veled vagyok mindenben, hogy megvidámítsalak, 
és megerősítselek.” Szükséged van erre? Hit barátokra, akik mindig ott vannak, amikor 
épp szükséged van rájuk? Akik nem lehúznak, hanem felemelnek? Olyanra nincs 
szükséged, aki állandóan lefáraszt és lehúzza a hitedet, rád árasztja a szemetet, állandóan 
panaszkodik a gyülekezetre, a pásztorra, mi az, ami nem jó a gyülekezetben. Akik arra 
akarnak rávenni, hogy kompromisszumot köss a hitedben. Nehogy ezekhez csatlakozz! 
Egy kis kovász megrontja az egészet. 

Pál azért küldte Timótheust, hogy megalapozza őket hitükben, a hamis tanítók tanításait 
korrigálja, hogy a hamis doktrínák ne rombolják a gyülekezetet. És megvigasztalja őket a 
hitüket illetően. Ha Isten Igéjét prédikálják a gyülekezetedben, akkor az az a hely, ahová 
el kell menned, hogy a hited megalapozódjon és megvigasztalódj. Nincs olyan nagy hitű 
ember, akinek a hite ne fejlődhetne még. És ez a hit fog megvigasztalni téged. Ezért kell 
hallgatnod a pásztorodat. Mit is kívánt Pál? Hogy a hitük szilárdan ragaszkodjon 
Krisztushoz. Amikor megalapozódsz hitben, ez azt jelenti, hogy stabillá tesz 
téged, nem könnyen esel el, viszont könnyen tudsz a nyomásoknak utat mutatni, 
és visszautasítod a kompromisszumokat. 

Nyomás alatt nem kötsz kompromisszumot - ezt jelenti: megalapozott. Nem habozó, nem 
változékony. Független attól, hogy van-e nyomás vagy nincs. Amikor pedig a 
megvigasztalásról beszél, ez azt jelenti: ha jönnek a nehézségek, nem zavarja meg őket, 
hogy mit is kellene tenniük. A nehézségek egy ember életében előidézhetik a 
kompromisszumokat. Ha nincsenek olyan emberek, vezetők, pásztorod és más vezetők a 
gyülekezetedben, akik megvigasztalhatnának a hitedben, akkor könnyen 
kompromisszumot köthetsz, ha problémákkal találkozol. Ezért kell gyülekezetbe járnod. 
Milyen érdekes, az emberek nagy része, ha gondokkal kerül szembe, nem az Úrhoz, nem 
a gyülekezetbe szalad, hanem épp ellenkezőleg. S miért? Mert nincsenek szilárdan 
megalapozva a hitükben. Nem tudják, hogy ha a gyülekezetbe mennének, a hitük még 
jobban megalapozódna. 

Ezért küldte Pál Timótheust a Thessalonikai gyülekezetbe. Hogy megalapozza és 
megvigasztalja őket a hitüket illetően. Nem akarta, hogy a nyomások alatt a hitük 
megrendüljön, hanem hogy a hitük szilárd, kételkedés nélküli legyen, változhatatlan. 



Hogy eltűrjék ezeket a nehézségeket, míg a hitük által megszabadulnak. Tehát ne légy 
elkedvetlenedve, ne törjön le, ha nehézségekkel találkozol, vagy ha küzdened kell 
életednek ebben a szakaszában. Inkább szaladj a gyülekezetbe, a menedékvárosba. Ahol 
barátok vigasztalnak téged a hitedben, melléd állnak, akikkel meg tudsz egyezni. Harcold 
meg a harcot. Soha ne jusson eszedbe kompromisszumot kötni a hitedet illetően, mert 
ezen a próbán, teszten át fogsz menni. 

A nehéz idők nem tartanak sokáig. De a kompromisszumok nélküli hitű emberek messzire 
jutnak. Ha nehéz helyzetbe kerülsz, szilárdan, erősen meg tudsz állni, úgy, hogy a 
támogatók körül fognak téged. Ebben a helyzetben győztesen megállhatsz, te leszel a 
győztes, s átkerül a hited egy magasabb szintre. S az életedben előállnak azok, amikben 
addig hittél, és örvendezni fogsz az ellenségeid előtt. Szellemben örülsz, hálát adsz 
Istennek, mert újra bebizonyította, hogy Ő hűséges Isten. Ha már egyszer átkerültél egy 
ilyen helyzeten, s mégy tovább, s megint nehézségbe ütközöl, nem esel kétségbe, hanem 
visszanézel az ösvényedre, és azt mondod: hohó, az Úr egyszer már megszabadított, és 
most is meg fog! S ugyanaz az erő, ami akkor megszabadított, most is meg fogja tenni. 
Lehet, hogy most keményebb a helyzet, mint akkor, de ugyanaz az erő meg fog 
szabadítani most is. És hálát adsz máris az Úrnak. Nem érdekes, hogy keményebb 
helyzetbe kerültél, az az Úr, aki akkor megszabadított, itt és most is meg fogja tenni. És 
most már azt is tudod, hogy mindegy, milyen helyzetbe kerülsz, hogy az ördög mivel 
próbálkozik, látod, hogy az Úr megszabadított itt, meg itt, meg itt, és Ő most itt is meg 
fog szabadítani. Adjunk hálát az Úrnak! Halleluja! Ó, az én Istenem élő! Soha nem 
hibázik, soha nem jön későn! És nem hagy téged kudarcot vallani. 

Megvallás: az Úr jó, kegyelmes. S ha jó Isten bárkihez, akkor velem is jó lesz. 
Isten jó Isten. Ő nemcsak Isten, de az apám is. Az én valóságos édesapám. Én az 
Ő gyermeke vagyok. Isten szeretete rám árad. Amíg bűnös voltam, Krisztus 
meghalt értem, és Isten szeretete megszabadított, lezuhanyozott, és Isten 
értem, velem van, velem jár, és én győztes vagyok. Győztes vagyok! Hallelujah! 

Soha ne köss kompromisszumot a vihar közepén. Lehet, hogy nehéz. Lehet, hogy éjszaka 
szomorúság jön be, de reggelre öröm. Lehet, hogy próbák között vagy most, lehet, hogy 
szembe jönnek veled. És olyan erős viharban vagy, hogy a szemedből könnyek jönnek. De 
ez ne vezessen oda, hogy kompromisszumot köss. Mert az öröm jön reggel. Minden 
dicsőséget, minden hálát Neked adunk Atyám! 

A  hit folyamata

A hit egy olyan szent döntés, mely házasságot kötött a kompromisszumok nélküli  
elhatározással. Azaz elhatározom, hogy győzök. Ez egy elhatározás. Elhatározom, 
hogy felülkerekedek ebben a helyzetben, és a sátán nem fog lenyomni. Elhatározom, 
hogy Istennek a legjobb akarata érvényesül az életemben. Elhatározom, hogy Isten 
kenete van az életemen. Elhatározom, hogy nem érdekes, milyen helyzettel, vagy 
milyen fegyverrel kerülök szembe, az nem lehet győztes ellenem, elhatározom, hogy 
megállok hitben. Elhatározom, hogy mikor a vihar elmúlik, én még mindig itt állok, 
olyan biztosan, ahogy a reggel eljön. 

Mondd: Elhatároztam, hogy győzök, az életem minden területén. Eltökélt 
vagyok, hogy megállok, erősen állok, és nem szaladok el! 

Ne feledd el azt az igazságot, hogy megszabadultunk hit által, amely munkálkodik 
bennünk. S ha Isten szerinti hit van a bensődben, akkor az munkálkodik, és Isten 
soha nem vall kudarcot. 



1Móz 8:22 Ennekutánna míg a föld lészen, vetés és aratás, hideg és meleg, nyár és 
tél, nap és éjszaka meg nem szünnek. 
Nézzük meg, milyen folyamathoz kapcsolható a hit, mert ha ezt nem ismered, 
könnyen kompromisszumot köthetsz. Ne legyünk olyanok, mint a strucc, aki a 
homokba dugja a fejét - mert nem csak a bajokat nem látja, de a lehetőségeket 
sem. Ha kiveszed a fejed a homokból, megérted Isten Igéjét, és kijelentést kapsz az 
Isten szerinti hitről, mit is mond rólad, hogy ki vagy Krisztusban, ki Krisztus benned, 
a Szent Szellem hatalma erejéről, Aki a te oldaladon áll, a hited megvallásáról, a hit 
cselekedetéről. Ekkor nem fogod homokba dugni a fejedet, hanem a lehetőségek felé 
tudsz fordulni, és semmi sem fog váratlanul érni. Mert ott leszel, mikor a hajnal jön, 
és akkor is szilárdan állsz ott, amikor Isten győzelmet ad neked. 

Rájössz, hogy az a hajó vagy, amiről az alábbi történet beszél: egy kisfiú készített 
egy kis hajót, de amikor vízre tette, egy hullám rögtön elsodorta. Édesapja a 
városban járt, és egy bolt kirakatában hasonlót látott. Bement, s akkor vette észre, 
hogy ez az, amit a kisfia csinált. Megvette és hazavitte, a fiú pedig azt mondta az 
apjának: kétszeresen is az enyém ez a hajó – hiszen én csináltam, ugyanakkor pedig 
te megvetted nekem. Isten is megteremtett minket, de az ördög ellopott. Ő viszont 
elküldte a Fiát, hogy megvegyen téged. Mi bizonyíthatná jobban, hogy Isten szeret? 
Az, hogy visszavásárolt! 

Az Igéhez visszatérve: a hit folyamata tehát az idő három birodalmával van 
kapcsolatban. A tegnappal, a mával és a holnappal. Tudjuk, hogy egy átmeneti idő-
birodalomban vagyunk. A tegnap egy olyan folyamat, ami által a mába kerültünk. A 
ma egy olyan folyamat, ami a holnapba visz. A holnap egy olyan folyamat, ami a 
következő hétbe, az a következő hónapba, az pedig a következő évbe visz. Tehát 
végig az időfolyamatban Istennel az egyik időből a másikba lépünk. Az igaz hitből 
él, és a hite nem csodákból lesz. Csodák történhetnek és történnek is az 
életünkben, de Isten nem ezt használja, hogy hitünk legyen. 

A mai napon végiggyalogolunk azért, hogy a holnapba érkezzünk. Egész életünkben 
ebben a folyamatban vagyunk. S nem tudsz átlépni a holnapba, míg meg nem 
érkezik hozzád. Lehet, hogy gondolsz rá, de nem tudsz belépni, mert meg kell 
várnod, míg megérkezik. Meg kell értened, hogy az itteni fizikai látható világot az idő 
kormányozza. Mint ahogy az életünket is, amit a látható világban töltünk, az idő 
uralja. Egész addig, míg az idő már nem lesz idő. 

Számunkra ebben az időfolyamban semmi sem történik azonnal. Mindenhez egy 
folyamatra van szükség, amit követnünk kell. Ebben a látható, fizikai világban az idő 
kormányoz, és minden törvényt áthat ez a folyamat. Ugye a kompromisszumok 
nélküli hitről beszélünk. Az a pillanat, amikor hiszel valamiben, és az a pillanat, 
amikor ez megjelenik – különbözik, és a két pillanat közötti idő alatt köthetsz 
kompromisszumot a hitedet illetően. Mert úgy gondolhatod, hogy amiben hittél, hogy 
megjelenik Isten által - az nem fog megjelenni. Lehet, hogy már ott kopogna az 
ajtódon, de mielőtt megjelenne, te már belefáradsz ebbe a folyamatba. És így 
kompromisszumot köthetsz a hitedben, a megvallásodban. Pont akkor, amikor pedig 
már kész lenne megjelenni az életedben. És éppen ekkor teszed szét a kezed, 
mondván: úgy látszik, ez már soha nem történik meg! Ezt az idősávot kell túlélni. 

Tehát 1 Móz 8,22: Ennekutánna míg a föld lészen, vetés és aratás, hideg és meleg, 
nyár és tél, nap és éjszaka meg nem szünnek. 
Világos kiindulási pontunk: mi a földön vagyunk. Tehát míg a föld megmarad, vagy 
amíg itt vagyunk a földön, nekünk ebben a folyamatban, ha tetszik, ha nem, részt 
kell vennünk. Addig vetés és aratás lészen. Lesz hideg és meleg. Lesz nyár és tél, 
lesz nap és éjszaka, és semelyik sem szűnik meg, míg a föld megmarad. 



Emlékszem, hogy friss házasok voltunk, s egyik szomszédasszonyunk rendszeresen 
átjött a Bibliával, és búcsúzáskor mindig azt mondta: tudjátok, el fog jönni az a nap, 
mikor a tél helyett nyár lesz. Nem tudtam mit mondani erre, nem ismertem akkor a 
Bibliát. - A tudatlanság árthat neked. A tudatlanság nem áldás, meg is ölhet téged. - 
Végig azt hittem, hogy egyszer eljön az idő, amikor januárban 25 fok lesz, mert 
télen is nyár lesz. Ez a szomszédasszony még más „érdekességeket” is mondott, míg 
végül azt mondtam neki, hogy ne beszéljen már ilyen zöldségeket. 

Fontos hogy eldöntsd, kire hallgatsz! Hogy ki prédikál neked, mert nem biztos, hogy 
amit mond, azt a Biblia megalapozza. Ezt nevezik gyomnak. Nincs minden benne a 
Bibliában, amiről azt mondják, hogy benne van. Ezért fontos, hogy keresd, kutasd az 
Igét, hogy tudd, benne van-e. 

Tehát: míg lesz föld, lesz vetés és aratás, tél és nyár. Látjuk, hogy minden, amit itt 
felsorol Isten, az idővel kapcsolatos. A Biblia azt mondja, hogy egy bizonyos 
folyamatra van szükség ahhoz, hogy amiben hiszünk, megkapjuk Istentől. Ha ezt a 
folyamatot nem vesszük figyelembe, annyi külső körülménnyel találkozhatunk, ami 
konfrontálódik velünk, hogy végül kompromisszumot köthetünk a hitünkben. Abban 
a hitben, amely által megjelenik Isten ígérete! Csak azért, mert ez a folyamat egy 
adott idősávban zajlik le. A hitünk ebben az idősávban dolgozik, ebben a 
folyamatban behozza az életünkbe, ebbe a látható világba azokat az ígéreteket, 
amiket már megkaptunk Istentől. Nem szabad megengedni, hogy külső dolgok 
elvonják a figyelmünket, vagy levegyék arról a tekintetünket, amiben hiszünk – ne 
feledjük, hogy vetésidő és aratásidő is lesz. Azaz van idő, mikor vetned kell, de van 
idő, mikor aratnod. Követnünk kell ezt a folyamatot egész addig, míg a folyamat 
mozgásban van – amíg meg nem jelenik Isten ígérete. Meg fog jelenni az életedben, 
amiben hiszel, Isten ígérete alapján. Be fog jönni, ki fog fejlődni az életedben és 
élvezni fogod. Ez az a folyamat, ami által megjelenik az életedben, amit Isten neked 
adott. Míg föld lészen, a vetésidő és aratásidő el nem múlik. Azt is meg kell értened, 
hogy Isten szent - az idő nem korlátozza, és nem kötözi meg. Bárhol az időben be 
tud avatkozni. Ő nem az idő birodalmában lakik, s így az nem köti meg Őt. Neki nem 
jelent olyan kötelezettséget az idő, mint nekünk. De itt a földön Isten egy 
folyamaton keresztül működik, bár Ő nem az időnek a foglya. 

Ez az oka annak, hogy nekünk Isten egy folyamatot adott, ami egy maggal kezdődik. 
Ezáltal jelenik meg a földön az életünkben az ígérete, bár ő nem korlátozódik az 
időre, de nekem ebben a folyamatban kell megkapnom az ígéretét ahhoz, hogy amit 
már nekem adott, megjelenjen az életemben. S ehhez egy folyamatra van 
szükségem. 

Isten azért szűnt meg a munkájától, mert ezt – az ígéreteket - már nekem adta, 
mégpedig úgy, hogy én egy folyamat eredményeképp kapjam meg, mert én az idő 
birodalmában élek. 

Miről is beszélek? Egy királyság szabályairól. Pál a Kolossé levélben azt írja, hogy 
Isten megszabadított a sötétség birodalmából, hatalmából, és átvitt az Ő Fiának 
országába. Ennek, vagyis Isten királyságának a szabályairól beszélek most. Mi ebben 
a világban élünk, de nem ebből a világból valók vagyunk. Te nem vagy itthon ebben 
a világban! Ezen a világon csak átrobogok, átmegyek. Ez a világ nem a hazád! De itt 
az otthonunknak a felhatalmazott, törvényes nagykövetei, képviselői vagyunk. A 
menny állampolgárai vagyunk, mert onnan a magasból születtünk. S most egy olyan 
földön élünk, mely nem a hazánk, ahol nagykövetei vagyunk Jézus Krisztusnak. 
Amikor Amerikából kiküldünk valahová egy nagykövetet, ő nem úgy él, mint annak 
az országnak az állampolgárai: a legjobb otthona és autója van, jó ételt eszik, nem 



úgy, mint az átlagemberek. Mert ennek a nagykövetnek az életminősége nem annak 
az országnak a gazdasági állapotától függ, hanem a saját hazájának az ellátásától. 
És a te hazád a menny! HALLELUJAH! 

Dicsőség az Úrnak, mert Isten a menny királysága szerint tölti be a szükségedet. 
Lehet, hogy a földeden ahol most laksz, nagy hiányok vannak. De mennyei hazád 
semmiben sem szűkölködik, hanem gondoskodik rólad, minden szükségedet 
betölti. Mindenben bőséges ellátása van, semmiben sem szenved hiányt. Az én 
ellátásom Isten királyságából jön. Azonban egy folyamaton keresztül kell mennie 
ennek, míg ez az ellátás bejön ebbe az idősávba, abból a célból, hogy megjelenjen 
az életedben. Nem szabad engedned, hogy a körülmények, amikkel szembekerülsz 
ez alatt a folyamat alatt, a hitedet kompromisszumokra kényszerítse! Ha van egy 
magnó, amivel fölveszed a mondataidat, biztos lesz olyan, amit nem mondtál volna, 
lesznek olyan szavak, mondatok, amiket nem akartál kimondani. Ebben az 
értelemben mondom: lehet, hogy úgy kötsz kompromisszumot a hitedet illetően, 
hogy nem is tudsz róla, mert úgy mondasz ki dolgokat, hogy nem kellett, nem lett 
volna szabad kimondanod. 

Isten királyságában élünk a mennyben, és Isten királyságának törvényei 
vonatkoznak ránk. Mikor hallod a szolgálókat, pásztorokat, tanítókat Isten Igéjét 
tanítani, ők valójában Isten királyságának törvényeit alapozzák meg benned, amiket 
követned kell. Néha ezt a bátorítás szavaival teszik, néha tanácsok formájában, néha 
kiigazítás, néha dorgálás szavaival. De mindezekben ők Isten királyságának 
szabályait viszik hozzád, hogy íme így kell élni Isten országában. Mi szabályok, 
törvények alatt élő hívők vagyunk. Az igaz ember hit által él. Az egyik ilyen törvény a 
hit törvénye. Nem látásban, hanem hitben járunk. Hit nélkül lehetetlen Istennek 
tetszeni, ez egy királyság-törvény. Ezt meg kell értenünk, mert Isten országának 
állampolgárai vagyunk. S ennek megfelelően kell az Ő országában élnünk. 

Tehát tudjuk, hogy egy folyamat részesei vagyunk, és szeretnénk, hogy ne kössünk 
kompromisszumot a hitünkben. Találkoztam olyan emberrel, aki évekig hívő volt, 
majd azt mondta nekem: már nem hiszek ebben a hit-üzenetben. Szerettem volna 
megtudni, milyen folyamaton ment keresztül, ami őt ide vezette. Azt mondta: 
„szerettem volna meggyógyulni, de Isten nem gyógyított meg.” Ő megfáradt hitében, 
mert egy adott időben gondolkozott, s ebben, amit elképzelt, a gyógyulása még nem 
mutatkozott meg. Ez elég volt ahhoz, hogy hitében kompromisszumot kössön. 
Valószínűleg a manifesztáció már ott kopogott volna az ajtaján. De ő megalkudott a 
hitében. 

Megvallás: én Isten országának állampolgára vagyok, Isten országának 
állampolgára vagyok. Én a menny állampolgára vagyok, a menny 
állampolgára vagyok. 

Menjünk vissza a Márk 4:26-29-hez: És monda: Úgy van az Isten országa, mint 
mikor az ember beveti a magot a földbe. És alszik és fölkel éjjel és nappal; a mag 
pedig kihajt és felnő, ő maga sem tudja miképpen. Mert magától terem a föld, 
először füvet, azután kalászt, azután teljes búzát a kalászban. Mihelyt pedig a 
gabona arra való, azonnal sarlót ereszt reá, mert az aratás elérkezett. 

Tartsd emlékezetben, hogy egy folyamatról beszéltünk, amelyben a menny 
állampolgáraiként ebben az idősávban élünk. S egy folyamatot kell követnünk ebben 
az idősávban. Olyan folyamat ez, ami időt igényel. Tudom, hogy tudod, ez benne van 
a Bibliában. Szeretném, ha másképp látnád az Igét: meglátnád a folyamatot. 
Feladatod az, hogy ezt a folyamatot végig asszisztáld, amíg a magból kinő a termés. 
Általában amikor egy magot elvetnek, nem fog kihajtani másnap reggelre. Mikor 
apám elvetette a magot, emlékszem, kis srácként ott álltam, és ő mutatta: látod, itt 



lesznek a babhajtások, ott a répahajtások, pedig még nem is látszott semmi. De 
tudta, hogy mielőtt a rengeteg bab és répa kihajt, végig kell mennie egy folyamaton. 
És türelmesen kivártuk. 

A kulcs Ige a 28 versszakban van: mert magától terem a föld. S itt van leírva: 
először füvet, majd kalászt, majd a teljes búzát a kalászban, s utána következik az 
aratás. A természetes világban semmi problémát nem okoz nekünk, hogy miután 
elültettük a magot, türelmesen kivárjuk, hogy kinőjön a mag, mert tudjuk, hogy ez 
így fog történni. Ha van egy virágoskerted, semmi frusztrációt nem okoz ez, mert 
tudod, hogy a virágmag ki fog kelni. S nem teszel úgy, hogy a vetés után egy nappal 
türelmetlenkedni, vagy zokogni kezdesz, hogy hol van már a virágod! Tudod, hogy ez 
egy folyamat, amihez bizonyos idő kell. És nem fogsz az Úrhoz fordulni: Uram, adj 
világosságot, nem tudom, mi történik itt a háttérben, Uram, mutasd meg, mit 
csináltam rosszul. Tudod jól, hogy a virágmag egy folyamat végén kel ki, és nem 
izgulsz, mert tudod, hogy mindig ugyanez a folyamat játszódik le. 

Először is vetned kell. Ha nem teszed, nincs ami kinőjön. Ha nincs mag a földben, 
nincs semmi alapja a hitednek. A legnagyobb hited is kevés ahhoz, hogy úgy teremj, 
hogy nincs mag a földben. Isten nem fog magot vetni helyetted. Amikor a 
nagypapám boltjából valaki virágmagot vásárolt, nem a nagypapám ment el, és 
vetette el a magot a vásárló kertjében. Ugyanígy Isten ad nekünk magot, de nem Ő 
fogja elvetni. A mi felelősségünk elvetni a magot. 

Megvallás: az én felelősségem a magot elvetni! Van magom a vetéshez. És 
tudom a folyamatot, és engedem, hogy egy idő alatt kifejlődjön ez a mag. 
Ha ezt a folyamatot figyelembe veszem, eljön az aratásidő is. Isten jó időket 
hoz rám, és a vetésemre. Akármi is van a magban, az megjelenik az 
életemben. Tudom, hogy szükségem van türelemre. S mikor körülmények 
jönnek, amik arra akarnak kényszeríteni, hogy féljek, rettegjek, akkor ezt 
nagy örömnek tartom, mert tudom, hogy ez egy folyamat, s mikor látom, 
hogy még nem kelt ki a mag, nagy öröm nekem a próba és kísértés. Az 
ördög azt mondja, hogy soha nem fog kikelni a vetésem, de én ezt igen nagy 
örömnek fogom tartani. Ha a barátom azt mondja: igen nagy bajban vagy – 
nagy örömnek tartom. Ha bárki azt mondja: soha nem fogod megkapni, igen 
nagy örömnek tartom. Mert tudom, hogy elvetettem a magot, és a folyamat 
végén ki fog kelni a vetésem. Mert Isten parancsolta a magnak, hogy keljen 
ki. Elvetettem a magot, és Isten ereje elvégzi, hogy kikeljen. És Isten 
akármit is helyezett abba a magba, egy idő után az ki fog kelni a számomra, 
megfogható, megtapintható, áldás lesz a számomra. Segíteni fog az 
életemben, és ehhez csak azt kell tennem, hogy követnem kell a folyamatot, 
és nem szabad kompromisszumot kötni a hitemben. 
Nem vagyok kompromisszum-kötő, és nem akarok megalkudni Istennel, 
azért vagyok itt, hogy higgyek Istennek, hogy megálljak Isten ígéretein, 
megálljak erősen! S visszautasítom a meghátrálást, a kapitulációt, hogy 
abbahagyjam a hitben való életet, és hogy bármi olyat mondjak, hogy nem 
működik ez a dolog. Soha ilyet nem fogok mondani, mert megértettem azt a 
folyamatot, amit Isten belehelyezett a magba. Amikor elvetem a magot, az 
első dolog, ami megjelenik, a fű. A következő lesz a kalász, utána pedig a 
teljes búza a kalászban. A végső pedig, hogy learatom a termést. Amit 
teszek: szilárdan, erősen megállok, és követem a folyamatot. S ha ezt 
betartom, és erősen megállok, akkor Isten romolhatatlan magjának a 
fejlődését sátán nem tudja megállítani, nincs hozzá kellő ereje. Nem képes 
vereséget hozni az életembe. Nincs olyan ereje, amivel ezt képes lenne 
elérni. Egyedül azt tudja elérni, hogy megingasson a hitemben, és 
megpróbáljon rákényszeríteni a kompromisszum-kötésre a folyamat kellős 
közepén. De nem fogok kompromisszumot kötni a folyamat alatt! Ámen. 



Lehet, hogy keresed a füvet és még nem bújt ki, de már úton van. Lehet, hogy 
keresed a kalászt, a teljes búzát a kalászban – tudd meg, hogy úton van. Szeretnél 
már aratni? – úton van. Tudod, hogy a magod benne van a földben, ne köss 
kompromisszumot. Ne add fel, mert tudod, hogy a magodból az aratás már úton 
van. Ha követed a folyamatot, ha erős vagy ebben a folyamatban, Isten meg fog 
szabadítani, mert az Ő magja romolhatatlan mag. Nem tud hibázni, nincs rossz mag 
Isten magjai között. Az Ő magja mindig produkál termést, ha követjük a folyamatot. 
Halleluja! A hit-élet folyamata a maggal kezdődik, amit Isten biztosít, és helyez a 
kezedbe. 

Luk 8,10-11 Ő pedig monda nékik: Néktek adatott, hogy az Isten országának titkait  
értsétek; egyebeknek példázatokban, hogy látván ne lássanak, és hallván ne 
értsenek. 
Luk 8:11 A példázat pedig ez: A mag az Isten beszéde. 

Minden mag tartalmaz egy kezdeményt, egy csírát, ami kicsiben a valóság – ki fog 
fejlődni, annak a kezdetét tartalmazza. A mag tartalmaz már valami olyat, ami a 
korai állapota a kifejlett állapotnak. A babszem tartalmazza a babot magát. A 
fejlődés addig nem indul be, míg a babszemet a megfelelő helyre nem ülteted. S ha 
nem ülteted el, soha nem fog a babszemben levő bab megjelenni, nem indul be a 
folyamat. Minden magnak van egy kezdeménye. 

S minden ott kezdődik, hogy a mag Isten Igéje. És minden Igében benne van a 
csíra. Van gyógyulás-mag, ami magában hordozza, tartalmazza a gyógyulást. Van, 
amelyikben benne van az örömnek a csírája, van olyan, amelyikben benne van az 
anyagi áldás csírája, gazdagság, egészség, gyógyulás van Isten Igéjében, ami a 
mag. De ez kezdeti állapotban, csíra állapotban van Isten Igéjében. S hová kell 
ültetni Isten Igéjét? Le kell szedned a Biblia lapjairól, és be kell ültetned a 
szívedbe. A termőtalajba kell helyezni, az elmédbe, a bensődbe kell 
elültetni. Azt a magot, amely csíra formájában magában hordozza az áldásokat, kell 
a szívedbe, elmédbe ültetni – azaz a földbe. 

S ha ott hagyod, és nem ásod ki, és a megfelelő dolgokat teszed vele kapcsolatban - 
azaz dicséred az Urat, vagyis öntözöd -, beindítod a növekedési folyamatot. 
Dicséred az Urat, gondolkozol az Úrról, az Ő beszédén elmélkedsz, ekkor 
öntözöd ezt a magot. S mikor így öntözöd, a dicséreteiddel megtelik a mag, 
mint vízzel, és így táplálod ezt a magot, hogy növekedjen. A hálaadás is egy 
ilyen öntözés – a kezdeti állapotban levő mag hirtelen tápanyagot kap, és elkezd 
növekedni. Tehát a gyógyulás, amire szükséged van, elkezd növekedni a bensődben. 
A pénzügyi bővölködés elkezd növekedni. Az öröm kezd el növekedni a bensődben. S 
először azt látod, hogy egy kis öröm-sarjadék jelenik meg az életedben. Egy kis 
hálaadás, egy kis gyógyulás jelenik meg a föld felett. 

Neked azt kell tenned, hogy öntözöd a magot, és Isten akármit is helyezett ebbe a 
magba, az mind ki fog fejlődni. Ezek alapján, az öntözések után megjelenik egy kis 
sarjadék, majd a kalász. A végén pedig a teljes termés benne lesz a kalászban. S 
végig a folyamat alatt dicsérni kell az Urat, hálát kell adni, dicsőséget kell adni az 
Úrnak, magasztalod Őt – és a csíra elkezd nőni, nőni. S előbb-utóbb meglátod azokat 
a dolgokat, amik a magból kifejlődnek, s akkor már arathatod a termést. Ha nem 
műveled a magot, akkor nem fog kifejlődni. Kezdjük el öntözni a magunkat. Dicsérd 
az Urat, akkor is, amikor egyáltalán nem érzed azt, hogy ezt kellene tenned. De ez 
egy hit cselekedet. Elmédben el kell döntened: ma reggel dicséred az Urat. Dicséred 
este, délben – nem fogsz kompromisszumot kötni a hitedben, a hálaadásodban. Bár 
nem láttál semmit még az ígéretből, de hálát adsz érte. 



Nem fogsz kompromisszumot kötni a hited megvallását illetően sem. Bár a fizikai 
világban még semmit nem láttál megvalósulni, de hálát adsz érte. Mert tudod, hogy 
az a mag, ami a szívedben van, tartalmazza a csíráját Isten ígéretének, és Ő 
hűséges ebben a folyamatban. Nem érdekes, hogy 2 vagy 10 nap, hogy 1-2-4-8 
hónap – tudod, hogy Isten Igéjében benne van a ígéret csírája. Tudjuk, hogy ez az 
ige-mag elpusztíthatatlan, romolhatatlan. Nem akadályozhatja meg senki, az ördög 
sem, hogy ez a mag termést hozzon. Amilyen magot elvetettél, az tartalmazza Isten 
ígéretét, és ki fog fejlődni. Tudod, hogy eljön a nap, mikor fogod a sarlódat, és 
veszed a gyógyulásodat. Tudod, hogy le fogod aratni ezt a termést. 

Amikor az ördög azt mondja: nem lesz meg Isten ígérete, te megvallod: csak 
kitartás, úton van! Én ezt már látom. Elvetettem a magot, és látom már a mag 
belsejében ezt az ígéretet. Tudom, hogy az enyém Isten ígérete, hogy megvan Isten 
ígérete. Azért, mert ez a magban van. Figyelj: azért mondta Isten, hogy ez a tiéd, 
mert belehelyezte a magba Isten ígéreteit, és ez már elvégzett dolog. Isten tudja, 
hogy milyen ígéreteket helyezett az ő Igéjébe, ami igen és ámen – és ez már a tiéd. 
Már a kezedbe helyezte. A mag Isten Igéje. Egy csíra van ebben a magban, amit 
Isten helyezett bele. Ő maga van ebben a magban. 

Minden Ige Isten inspirációja alapján jött létre. Minden Ige Istenből, saját magából 
keletkezett. Isten nyilvánítja ki az Igéjén keresztül, hogy ki is Ő valójában. Beoltotta 
az Igéjét erővel, és hatalommal. Beoltotta képességekkel az Ő Igéjét. Isten saját 
magát helyezte az Igéjébe. Ez az oka annak, hogy a Biblia nem egy halott 
könyv, hanem az Élet könyve, az erőnek, a hatalomnak, örömnek a könyve, 
egy olyan könyv, ami előállít, termel valamit, mert ez nem egy halott könyv. 
Mert az Igének minden szavát Isten ihlette, amely hasznos számunkra. Isten Igéje 
egy mag-raktár, és minden egyes magba Ő csirákat helyezett. Ha úgy érzed, hogy 
szomorú vagy, nincs más dolgod, mint egy kis öröm-magot szórni a szívedbe. Mit 
kell ilyenkor mondanod?: tele vagyok örömmel. Ma örvendezni fogok, mert az Úr 
szerezte ezt a napot. (Ezek olyan magok, amik sziklákat repesztenek, amelyek pedig 
nagyon ellenállóak, azt is szétrepesztik, még a régi életet is, mint a sziklát. – ford.) s 
mondhatod: Ó Uram, örömmel átitatott ember vagyok, Isten öröme van bennem. 

Amikor újjászülettem majd’ 50 évvel ezelőtt, vettem Szent Szellemet. Annyira 
izgatott lettem ettől, emlékszem, akkor az újjászületés, a Szent Szellem keresztség 
és a nyelveken szólás egy időben történt. Mentem a gyülekezetbe, boldog voltam, 
mindenkit üdvözöltem, s egy hölgy rám csodálkozott, : fiacskám, miért vagy olyan 
boldog? Képzeld, most születtem újjá - válaszoltam -, az Úr öröme van bennem, az 
Úr öröme elárasztott engem. Soha nem felejtem el, mit mondott a hölgy: fiacskám, 
majd 40 év múlva nézd meg magad! Nos, ma még nagyobb öröm van bennem, mint 
akkor. Halleluja!!! 

Minden mag tartalmazza Isten ígéreteit, akármire van szükséged, vissza kell menned 
Isten Igéjéhez, amelyet Isten személyesen neked címzett, azokat, amikre épp akkor 
szükséged van – ez a réma. Mert mindig találhatsz az Igében olyan ígéreteket,  
amelyek pontosan az aktuális élethelyzetedre vonatkoznak. Gondolkozz ezeken, 
tartsd a szemed előtt ezeket az Igéket, s ekkor a csíra elkezd növekedni. S az az 
ígéret, ami ebben a magban benne volt, elkezd megvalósulni az életedben. 

Isten Igéjében, csira formájában ott van, amire szükséged van. Vesszük ezt a 
magot, amit Ő adott, és belehelyezzük a szellemünk méhébe, vagy másképp, a 
szívünk termőtalajába. Majd el kell indulnia a növekedési folyamatnak, dicsérni kell 
az Urat, hálát kell adnunk, hogy már a miénk. S ezt szüntelenül tennünk kell. Miért? 
Mert tudjuk, hogy a folyamat elkezdődött. Tehát mozgásba lendült ez a folyamat. 
Abban a pillanatban, ahogy elvetetted a magot, a folyamat beindult. Nem engeded, 
hogy az idősávban, míg megjelenik ez az ígéret, kompromisszumot köss. Ez alatt az 



idő sáv alatt a körülmények nem kényszeríthetnek arra, hogy kompromisszumot 
köss. Ami Isten Igéjét illeti, egy romolhatatlan mag, amely nem pusztulhat el, 
hanem meghozza a termést, ha következetes vagy cselekedeteidben, és 
megvallásaidban. A te feladatod az, hogy mozdíthatatlan, szilárd maradj. Mint az is, 
hogy maradj meg mindig az Igében ez idő alatt, azaz Isten beszéde szerint éld az 
életed, és ragaszkodj az Igéhez, az ígéretedhez. Mert egy folyamatban vagy. 

Zsid 11:1 A hit pedig a reménylett dolgoknak valósága, és a nem látott dolgokról 
való meggyőződés. Angol: a most hit azoknak a dolgoknak a valósága, amelyekben 
reménykedünk, és azoknak a dolgoknak az evidenciája, amelyek nem láthatók. 
A most-jelenvaló-hitről van szó. 

Próbáld meg az elmédben Isten helyébe képzelni magad. Ő már látja, mert a 
magban már benne van, ami kifejlődhet ebből a magból – ahogy te látod a babot -, ő 
helyezte a magba az ígéretet. Látja. A természetes szemeinkkel nem láthatjuk, mert 
egy folyamat során fejlődik ki, és a magon belül van az ígéret. De Isten látja ezt. Ő 
már úgy látja, mint ami már teljesen, tökéletesen ki van fejlődve. Nincs olyan hogy 
tegnapi hit, vagy holnapi hit. Csak a most-hitnek van értelme. Így látja Isten, ez már 
elvégzett dolog, mert Ő helyezte a magba az ígéretet, és ez a te kezedben van. A 
hitünk feladata, hogy úgy lássuk ezt a magot, ahogy Isten látja: kifejlődve. És mi 
előszólítjuk a nem láthatókat, mint létezőket. Előszólítjuk, amik nincsenek, mint 
létezőket. Előhívjuk azokat, amik most még nem láthatók, amelyek még a magban 
vannak, és egy folyamatra várnak, hogy kifejlődjenek. Tehát próbáld meg Isten 
helyébe képzelni magad, aki már látja. Ha valakinek megújult elméje van, 
képes látni az Isten igéjében levő ígéreteket, mint megvalósultakat. 

Ha újjászülettél, és megújult az értelmed, képes vagy Isten Igéjét úgy látni, mint 
Isten maga. Elkezded látni magadat Isten Igéjében, mint akinek az életében ezek 
már megvalósultak, mert Isten is így lát téged az Igéjében. És mit teszel, hogy ez 
megvalósuljon? Előszólítod azokat, amelyek nem láthatók, mint létezőket. Ez 
esetben úgy cselekszünk, mint Isten maga, mint Ábrahám maga. Mi azokat, amik 
most még nem láthatók, előszólítjuk a látható világba úgy, mintha már itt lennének. 
Azért tehetjük, mert ez már egy beindult folyamat. S ha tudjuk, hogy folyamat, 
akkor azt is tudjuk, hogy csak idő kérdése, hogy mikor fejeződik be. Tudjuk, hogy 
előbb utóbb meg fogjuk látni. Visszatérve a hithez: neked nem lehet hited holnap. 
Senkinek sincs holnapi hite. Mondhatod: megmutatom, hogy holnap lesz hitem. 
Azért nem értek veled egyet, mert ha holnap megmutatod, az már most-hit lesz. 
Soha nem kerülünk a holnapba, mert az akkor már MOST. Mindig a most-ban 
vagyunk. 

Nem tudsz visszamenni a múltba, és előremenni a holnapba, hogy ott hitet 
gyakorolj. Az én hitem az egy most-ra vonatkozó hit. Bármilyen magot is vetettem a 
szívembe, nem tudok holnap beszélni hozzá, csak most. Ebből következik, hogy 
bármilyen Igét, amit elvetettél a szívedbe, csak most tudod kimondani – holnap már 
nem tudod megvallani, csak MOST. Csak azt tudod mondani: Uram hiszek abban az 
Igében, ami a szívemben van, most hiszek. Azért tudom előhívni azokat, amik nem 
láthatók, a láthatóba, mert már tudom, hogy azok megvannak a most-ban. A 
magban már benne vannak csíraként, ami meg fog jelenni. Ezért én csak annyit 
teszek, hogy hiszem, ez már az életemben megvan. És előhívom azt, ami nem 
látható, mint meglevőt. 

És nem érdekelnek a külső körülmények, és nem az alapján döntök, amik 
körülvesznek, nem kötök kompromisszumot a hitemben valami miatt, amit nem 
látok, vagy mert valaki azt mondja, hogy ez a hit-dolog nem működik. Semmi nem 
kényszeríthet arra, hogy kompromisszumot kössek a hitemben. Megállok az 
örökkévalón, a hibázásra képtelenen, mert tudom, hogy Isten nem hibázhat, mert Ő 



a világot is szavak által hívta a létezőbe. Töltsd magadba Isten Igéjét, Igéjének a 
hatalmát, és nem képes a látható világ olyan döntésre kényszeríteni, ami ellentétes 
a hiteddel, nem képes arra, hogy kompromisszumot köss, azért mert éppen valaki a 
környezetedben nem hisz. Akár hiszed, akár nem, Isten soha nem változik. Akár 
hiszel Istennek, akár nem, ez nem változtatja meg Őt. Tényként fogadjuk el, hogy 
Isten nem változik. Nem Őt kell mozgásba lendíteni, működésre bírni, hanem a 
magot. S akármi is van abban a magban, az kifejlődik belőle a te érdekedben, akkor, 
ha ezt a folyamatot beindítod – és ez egy idősávban játszódik le. Mit mond ilyenkor 
egy hívő? Megvan, ez már az enyém. Az enyém! 

Megvallás: hiszem, hogy ez az enyém. Ez az ígéret megvan nekem, s már 
akkor láttam, amikor elvetettem a magot. Láttam a romolhatatlan, a 
halhatatlan magban az ígéretet. Ez most a földben van, s én öntözöm. A 
fejlődés beindult, s nem érdekel, ki mit mond. Nem érdekel, ki szereti, vagy 
ki fogadja el, nekem megvan az örökkévaló magom a mindenható Istentől, 
az enyém már ez az elpusztíthatatlan, örökkévaló mag, Isten örök Igéje. S 
hiszem, hogy akármi is van ebben a magban, én képes vagyok meglátni ezt 
Isten szemével, mint létezőt, és már akkor láttam, mikor a földbe ültettem, 
és Istennel egyetértek ebben, és előszólítom a nem láthatókat, mint 
létezőket. 

Már ma azt tudom mondani, hogy igen, én áldott vagyok, egészséges vagyok, 
meggyógyultam, pénzügyileg áldott vagyok, már ma ez igaz, és már nincs semmi 
szükségem, mert minden szükségemre elvetettem egy magot, és ezért már több 
szükség nem lesz az életemben ezekkel kapcsolatban. Mert nekem már van egy 
magom a földben, ami fejlődik. Magjaim vannak a földben. Örökkévaló, 
elpusztíthatatlan, romolhatatlan magom van, Isten élő szava. Ez sokkal jobb, mint 
egy új kocsi, mint egy új ház. Jobb, mint egy kedves háziállat, vagy mint egy 
luxusautó. Itt maga a Mindenható Isten lépett a színre. Ez a nagy Teremtőnek az 
ereje, ami az enyém. S annyira szeretett és tisztelt minket, hogy eljött, és közöttünk 
sátorozott az Úr, és azt mondta: bennetek élek, a bensőtökben. Rajtatok keresztül 
szólok, és semmi sem lehetetlen nekem. Semmi sem lehetetlen számomra! Ezt addig 
mondhatod, míg teljes boldogság önt el: semmi sem lehetetlen nekem! Semmi sem 
lehetetlen számomra. 

Amikor reménytelen helyzetbe kerülsz, legjobb, ha nem Istennek panaszkodsz, 
hanem elkezdesz magadhoz beszélni. Mert a mi Istenünk az El-Shaddai, a 
Mindenható Isten, Jehova-Jire a mi ellátásunk forrása, az élő Isten, nincs 
nagyobb, nincs hatalmasabb Nála. Ő a mindenható, élő Ige is. Most 
megértjük, amit Józsué 1,8-9 mond: „El ne távozzék e törvénynek könyve a te 
szádtól, hanem gondolkodjál arról éjjel és nappal, hogy vigyázz és mindent úgy 
cselekedjél, amint írva van abban, mert akkor leszel jó szerencsés a te utaidon és 
akkor boldogulsz. Avagy nem parancsoltam-é meg néked: légy bátor és erős? Ne 
félj, és ne rettegj, mert veled lesz az Úr, a te Istened mindenben, amiben jársz.” 

El ne távozzon a te szádtól, hanem gondolkodj rajta éjjel és nappal... ebben az 
időhöz kötött folyamatban. 
S mi történik veled, ha így teszel? Akkor jó szerencsés leszel, és utadban boldogulsz. 
A siker Isten megromolhatatlan, hibázásra képtelen Igéjéből származik. És ez a mag 
van a bensődben elplántálva. Te már nem kompromisszum-kötő vagy, aki fel akarja 
adni, aki visszavonulót akar fújni, hanem hiszel. Adj hódolatot, dicséretet. Kiáltsd 
Istennek az öröm kiáltását. Kiáltsd Istennek, hogy hiszel a hibázásra képtelen 
Igéjében, és nem fogsz elszaladni. 

Megvallás: már látom azt, már most látom, ezért hiszek, hogy már megvan 
ez nekem, én előhívom ezt, és nem fogok kompromisszumot kötni, hiszem, 



hogy ez már megvan nekem, és dicsérem az Urat ezért. Isten jó. Isten jó 
Isten. 

Isten szeret téged. Egy hibázásra képtelen, meg nem rendülő szeretettel szeret 
téged, és már akkor szeretett minket, mikor még bűnösök voltunk, és Krisztus 
meghalt értünk. 

„Atyám, tisztelünk téged most is, köszönjük a kegyelmedet, irgalmadat, hogy 
annyira elárasztottál minket ezzel, köszönjük Atyám, hogy olyanná teszel minket, 
amire mi soha nem lennénk képesek. Köszönjük a drága vért, amely megváltott 
minket, mi nem romlandó mag által váltattunk meg, vagy aranyon és ezüstön, 
hanem Jézus drága vérén, mint a szeplőtelen, hibátlan Bárányén. Köszönjük  ezt a 
drága vért, amiben meg tudunk mosakodni. Amiben minket Isten megigazulttá tett – 
Jézus vére által. Köszönjük a drága vért Atyám. S mikor az Úr kezébe tettük az 
életünket, ő megtisztított a bűneinkből. Dicsőséget és hálát adunk neked Uram. „

A hit valósága

Megvallás: Az Úr jó, és kegyelme örökkévaló. Jó mindenki irányába, és 
hozzám is. 

Az első és második rész rövid összefoglalója: 
Eddig a kompromisszumok nélküli hitről beszéltünk. Arról, hogy a hit nem alku 
tárgya, nem arról van szó, hogy én is, Isten is egy adott pozícióban vagyunk, és 
valahol középúton megegyezünk: Ő is enged, és én is. A hit csak Isten szerint 
működik. Istennel hit dolgában nem tudsz alkudni. A pozíciónkat Istennél egyedül az 
Igével tudjuk megszilárdítani. No jertek, törvénykezzünk, azt mondja az Úr! ha 
bűneitek skárlátpirosak, hófehérek lesznek, és ha vérszínűek, mint a karmazsin, 
olyanok lesznek, mint a gyapjú. Ézs 1:18 

Nem mehetünk oda Hozzá panaszkodva, hogy mennyire összeesküdtek ellenünk a 
dolgok, milyen szerencsétlenek vagyunk – nem tudjuk meghatni Istent, és ez által 
befolyásolni Őt. Nem tudunk alkudozni vele. Ő mindezt tudja, s egyedül az Ige által 
tudunk hozzá menni. Isten igaz, és nem változik. Amikor Hozzá megyünk, ezt úgy 
tegyük, hogy az Igékkel, ígéretekkel menjünk. Néha, amikor nagyon nehéz 
helyzetbe kerülnek az emberek, úgy érzik, hogy remény nélküliek a földön. Azonban 
soha nem tudsz olyan helyzetbe kerülni, hogy reménytelen légy – még akkor sem, 
ha esetleg úgy éreznéd. Tudjuk, amíg van ígéreted Isten Igéjében, nem vagy 
reménytelen. Amíg Isten Igéje megoldást kínál a helyzetedre - márpedig tudjuk, 
hogy mindenre van Ige, ígéret -, s amíg ehhez ragaszkodsz, nem vagy reménytelen! 

Ez a reménység a lelkünk horgonya, ami szilárdan, biztosan áll, akármilyen nehéz 
helyzetben is vagyunk. Akármin is mégy keresztül, Isten ígérete biztos, igen és 
ámen. Nem bizonytalan, Isten nem fogja visszavonni, megváltoztatni. Tehát addig, 
amíg megragadod Isten ígéretét, soha nem leszel reménytelen ezen a földön. 

Megvallás: Nem vagyok remény nélküli, s az a remény, amit Istenbe vetek, 
lelkem horgonya, biztos és szilárd. 



A másik kijelentés, amit tettünk, hogy nem olyan hitre van szükségünk, amit 
birtokolhatunk, hanem olyanra, amely minket birtokol. Lehet, hogy mást tanultál a 
hittel kapcsolatban, de ha nehéz helyzetbe kerülsz, és akkor mégy oda a 
könyvespolchoz egy hit könyvet keresni, akkor rossz úton jársz, mert olyan hitre van 
szükséged, amely téged birtokol. Olyan hitre van szükséged, amely akkor is ott van, 
mikor lefekszel, felkelsz, alszol, vagy éppen reggelizel. Mindig. 

Tehát olyan hitre van szükséged, amely téged birtokol, és nem olyanra, amit a 
könyvekből tudsz megszerezni, s amit te birtokolsz. S egyedüli módja a hit 
megszerzésének, hogy éjjel és nappal Isten Igéjén gondolkodsz. Figyeld, hogy Isten 
mit mond bizonyos esetekre, s ezeket az Igéket cselekedd is meg. Te is megteszed, 
amit Isten mond, Isten is megteszi, amit az Igében ígért, és előbb-utóbb olyan hited 
lesz, amely téged birtokol, és olyan helyzetbe kerülsz, hogy igaz lesz rád: az igaz 
ember hitből él. 

Életstílusunkká válik a hit, nem valami, amit használunk, hogy kimásszunk a 
bajokból, hanem olyasmi, ami kiárad a tetteinkből és szavainkból. Mint amikor egy 
szivacs megtelik vízzel, s ha megérinted, víz lövell ki belőle. Ehhez hasonlóan, bármi 
megérinti az életedet, belőled hit fog kiáradni. Olyan hit fog birtokolni, amely 
működik, győzedelmeskedik, melynek eredménye, hogy több leszel, mint győztes, 
amely minden helyzetben győzelemre vezet téged. Amely nem félelemmel tölt el a 
veszélyes helyzetekben, s amelyről tudod, hogy olyan Istentől jön, aki soha nem vall 
kudarcot, és tudod, hogy soha nem is fog! Nem fog kudarcot vallani nehéz, sem jó 
időkben, az éjszaka közepén, de nappal sem. Mindig ott lesz veled, és megszabadít 
téged, mikor a hit birtokol téged. Mert az igaz hitből él! ÁMEN. 

Olyan hitre van szükségünk, mint a három zsidó fiú, Sidrák, Misák és Abednegó hite. 
Olyan hit birtokolta őket, amely által nem féltek még a tüzes kemencétől sem. 
Tudták, ha tüzes kemencébe is kerülnek, Isten megszabadítja őket. Isten nem fog 
megőrizni téged a kísértésektől, de sem ezekben, sem a nehéz helyzetekben nem 
fogsz megégni, jöhet akármilyen próba és kísértés! Olyan hitre van szükséged, mint 
Noénak volt. Ő nem is tudta, milyen az eső, de mikor Isten mondta: építsen hajót, 
olyan hit birtokolta őt, hogy amit Isten mondott neki, azt megtette. Megépítette a 
hajót, akármilyen célból is, de megépítette, mert Isten mondta neki. A hit birtokolta 
őt. 

Azt is említettem, olyan hitről van szó, amely összeházasodik a kompromisszumok 
nélküli elhatározással. A hitből élés egy komoly elhatározást igényel, hogy Isten 
Igéjét olvasod, azon gondolkozol, Istennel közösséget építesz ki. Szilárd 
eltökéltségre van szükséged, ami Isten dolgait illeti. 

Megvallás: Eltökéltem magam, hogy győzzek. És nem veszítek. Eltökélt 
vagyok, hogy előre megyek, és nem hátrafelé. Eltökéltem magam, hogy 
győzzek, olyan hit birtokol, ami nem képes veszíteni, kudarcot vallani, és 
nem is fog. Isten hite birtokol engem. 

Hiszed, hogy ez igaz? 

Nem hit és cselekedet alapján szabadulunk meg, hanem olyan hit által, amely 
működik. Az én hitem egy működő hit. Tele van energiával, erővel, képességgel, 
hogy meg tudjam tenni azt is, amit soha nem tettem még az életben, mert 
természetfölötti. 

Említettem, hitben megalapozottnak kell lennünk. A hit az MOST-hit. De a hit mindig 
egy időkeretben működik. Istennél a hit nem kötődik olyan folyamathoz, amely 



időben zajlik, mert nála nincs idő. Mi azonban itt a földön időben élünk. Amikor Isten 
behelyez egy magot ebbe a világba, akkor egy idő folyamatba helyezi ezt be. Amikor 
elültetünk egy magot, tudomásul kell vennünk, hogy egy időfolyamba helyezzük 
bele, és időre van szükségünk, hogy kifejlődjön és megjelenjen a láthatóban. 

Még egy dolog, amit meg kell értenünk: Isten minden ígéretét magba csomagolta. S 
minden magban benne van a csírája annak, ami majd kifejlődik belőle. Minden 
ígéret, amit Isten ígért neked az Igéjéből, minden, amit Isten személyesen neked 
mondott, hogy cselekedni fog érted – ezek megtalálhatók csíraként abban a 
magban. S a megfelelő dolgot kell tennünk vele, hogy ez a mag kifejlődjön itt az 
időfolyamban. Ami Istent illeti, ezt már ő megtette, mert Ő mindig a MOST-ban van. 
S mikor meglátjuk ezt a magot, akkor előszólítjuk a nem létezőt, mint meglévőt, 
mert mi már a magban látjuk a kifejlődött ígéretet. 

Ezt a magot bele kell helyeznünk a megfelelő termőtalajba, a szívünkbe, a szívünk 
méhébe, hogy a mag elkezdjen kifejlődni, míg a rügyek kipattannak. S egyre többet 
látsz belőle, míg az életedben az aratás el nem érkezik. Mert ugyan tudjuk, hogy a 
MOST-hit Istennél már megvan, mi viszont tudjuk, hogy a magnak egy időfolyamon 
kell átmennie, s ez után kapjuk meg az ígéretet. Ezek az ígéretek hozzánk mind mag 
formájában érkeznek. Mivel megigazultak vagyunk, hitből kell, hogy éljünk, s egész 
életünkben ezekkel a magokkal együtt kell élnünk, ahogy fejlődnek az időfolyamban. 
Miután ezt a magot elültetjük, öntözésre van szüksége, azaz elmélkedésre, 
megvallásra van szükség. A hit-cselekedetre van szükség: dicsérettel tudod öntözni, 
imádásoddal, ezért szükséges, hogy dicsérd és imádd Istent. Ez az öntözés indítja be 
a mag növekedését. 

Folyamatosan öntöznünk kell. Akkor is, mikor nem érzel rá késztetést, akkor is, 
amikor úgy érzed, hogy nincs okod rá. Tedd ezt most, kapcsold be az öntöző 
rendszert, kezd el dicsérni Istent, mert a magot behelyezted a termőföldbe - legyen 
az gyógyulás, szabadulás, a pénzügyi életed, öröm, vagy békesség -, és el kell 
kezdened öntöznöd azt. Minden ígéretet, amit Isten mondott, hogy megcselekszi az 
életedben – öntöznöd kell. 

A Róma levélben az szerepel, hogy nem imádkozunk úgy, ahogy kellene. 
Hasonlatosképpen pedig a Lélek is segítségére van a mi erőtelenségünknek. Mert 
azt, amit kérnünk kell, amint kellene, nem tudjuk; de maga a Lélek esedezik mi 
érettünk kimondhatatlan fohászkodásokkal. Róm 8:26 

Itt a kellene szó szükségszerűt jelent. A szükségszerűség ebben a helyzetben – ezt 
fejezi ki. Szükséges tehát, hogy dicsérjük, és imádjuk az Urat ahhoz, hogy az 
elvetett magunk kikeljen. Azért, mert Isten tett valamit ebbe a magba, amit 
szeretnél megkapni, ezért a magot öntöznünk kell, és ezt dicsérettel és imádással 
tudjuk megtenni. 

Most a hit valóságáról szeretnék beszélni. Amikor a strucc bedugja a fejét a 
homokba, akkor a valóság elől menekül, és azt hiszi, hogy ha nem látja, akkor nem 
is létezik, ami miatt bedugta a fejét a homokba. És nem tudja, hogy a veszedelem 
közeledik-e hozzá, vagy sem. A hittel, Istennel kapcsolatban nem szeretnénk ilyen 
helyzetbe kerülni, ugye? Okosabbak szeretnénk lenni, ugye? Mire is lenne szüksége 
a struccnak? Hogy a valóságot ellenőrizze. Nekünk a realitástól, a valóságtól nem 
szabad elrejtőznünk, elfutnunk, hanem konfrontálódnunk kell vele úgy, hogy azt 
megváltoztassuk. Ez a hit feladata. 

Hasonlóan ahhoz, mint amikor Isten Igéje korrigál minket, s azt mondjuk: Uram, 
köszönjük, hogy meg akarsz változtatni, annyira szeretem, hogy akarsz segíteni 
nekem és mindezt azért, hogy a megváltás minden területe működjön az életemben. 



Hálás vagyok, hogy hajlandó vagy engem korrigálni, megváltoztatni. Hogy kész vagy 
megpróbálni engem, és ahhoz, hogy oda kerüljek, ahová te szeretnéd, tedd Uram, 
amit csak tenni akarsz. Lehet, hogy a testem menekülni akar, és kiáltani, de én kész 
vagyok arra, hogy konfrontálódj velem, és megváltoztass engem. A valóság 
értelmezése: a valóság az, ami létezik, függetlenül mindentől. Ezt szeretném a 
természetes, minket körülvevő világgal szembe állítani. Isten a valóságban létezik. 
Mégpedig úgy létezik, hogy független minden mástól. 

Vagy másképp fogalmazva: Ő nem függ senkitől és semmitől a létezésében. A 
valóság az, aminek a létezése nem függ semmitől. A mi hitünk valósága ebből 
következően független a minket körülvevő világtól. Tehát Isten hite bennünk nem 
erősödik, vagy gyengül a minket körülvevő dolgok hatására. Azaz a hitünk független 
minden más dologtól, nem függ semmitől. A hit valósága képes megváltoztatni 
életeket, körülményeket, s a hited az, ami behoz az életedbe olyan dolgokat, amit 
semmi más nem tudna behozni ebben a látható világban. 

A hitem valósága független a körülményeimtől, hogy miben vagyok, min megyek 
éppen keresztül. Nagyobb a hitem, mint az akadályaim. Még attól is, amit mások 
mondanak nekem, független attól is, hogy mit akar az ördög tenni - vagyis a hitem 
függetlenül tud működni mindentől. A sátánnak nincs olyan képessége, hogy 
megakadályozza a hitem működését. Ha elhatározom, hogy a hitem valóságával 
konfrontálódjon, akkor a hitem valósága előtt meg kell hajolnia minden 
körülménynek, betegségnek, nehézségnek. Azért, mert Isten hite, amely bennem 
van, független minden más dologtól. Független az ördög minden próbálkozásától, 
bármitől, amit az ördög valaha is hozhat ellenem. Független attól is, ha bárki bármit 
próbálna ellenem tenni. Mert a hitem közvetlenül az élő Isten lényéből jött, ő az én 
mennyei Atyám. Én Isten szemével láthatom a körülményeimet, és a hitem realitása 
konfrontálódik ezekkel. 

Megvallás: a körülményeim meghajolnak előttem. ennek a napnak a 
nehézségei eltűnnek előlem. 

Amikor a hited, a mindenható Isten realitásával mégy neki a körülményeknek, akkor 
ez hasonló ahhoz, amikor az Atya azt mondta: legyen világosság. Abban az esetben 
a világosság független volt a sötétségtől, és a sötétségének meg kellett hajolnia a 
világosság előtt. Ugyanígy a te hited valósága konfrontálódik a körülményeiddel 
azáltal, hogy megvallod a hitedet, és a körülményeidnek meg kell hajolniuk a hited 
realitása előtt. Ahogy a sötétségnek akkor, ugyanúgy a körülményeidnek is meg kell 
hajolniuk Isten hitének valósága előtt – amely benned van -, mert az képes 
korrigálni, megváltoztatni azokat. Nem vagy boldog, hogy Isten hite él a bensődben? 
Nem a könyvespolcodon lakik, hanem a szívedben. Isten népének szívében él 
Isten hite. MI vagyunk ennek a hitnek a tulajdonai. Ez a hit birtokol minket. 

Isten hitét nem nehéz birtokolni. Benne van a Bibliában. A forrás nyitva van reggel 
hétkor, délután háromkor - bármikor tudod olvasni a Bibliát. S belőle bármikor 
kiolvashatod, és életed részévé teheted Isten Igéjét. Tudod, hogy a Biblia az első 
számú bestseller ma is a világon? 

A konfrontálódó hit hasonló ahhoz, amikor a mamám kekszet sütött, amit azután 
egy nagy üvegbe tett, és azt mondta: fiúk, nehogy a kekszes doboz mellett kapjalak 
el benneteket! És fegyelmezést helyezett kilátásba. És bizony megtette – elkapott 
bennünket. Ő akkor megváltoztató konfrontációban részesített bennünket. Az ő 
valóságának a megváltoztató realitásával konfrontálódtunk. Ezt persze nem 
tartottam akkor igazságosnak. Úgy gondoltam, a mamám engem fizikailag 
bántalmaz. 



Nem szabad ilyen engedetlen mentalitásúnak lenned. Emlékszem, az iskolában 
kosárlabdáztam. S egy edzés során ilyen hozzáállással mondtam az edzőmnek: 
feladom, befejeztem. De az edző azt mondta: fiam, nem gondolhatod komolyan. 
Mire én: de igen, s elindultam az ajtó felé. Az edző utánam jött, és a fenekemre 
csapott: nem fogod befejezni! Edzés után beültetett a kocsijába, és hazavitt. Hát, 
egyre rosszabbul éreztem magam. Elmondta, miért kaptam ki. A mamám rám 
mutatott: fiam, megvárjuk apádat. S aznap este megint egy korrigáló konfrontációm 
volt a valósággal... S tudod mit? Ez segített nekem! 

Beszéljünk most a hit valóságáról. Van különbség az igazság és a tények között, ami 
Istent illeti. A hit nem tagadja a tényeket, hanem megváltoztatja. A hit előszólítja 
azokat, amelyek nincsenek, mint meglevőket. Nem tagadja a tényeket, de Isten 
Igéjét fogadja el, mint igazságot, amely magasabb rendű törvény, mint a tények. 
Isten Igéjének célja, hogy megváltoztassa azokat a tényeket, amelyek 
ellentétesek vele. Az Igében, mint magban levő igazság megváltoztatja a tényt, 
mivel magasabb rendű törvény. Az életemben vannak tények, amik ellentétesek 
Isten igazságával, azonban Isten igazsága azokat megváltoztatja. Ez a mi hitünk. A 
hit valósága, amely az Igéből jön - az az Isten szerinti hit, amely a szívedben van -, 
rendelkezik azzal a képességgel, hogy megváltoztassa a tényeket, melyek az 
életedben vannak, és ellentétesek Isten akaratával. 

Most a hit valóságát vizsgáljuk a kompromisszumok nélküli hittel kapcsolatban. 
2Kor 13:5 Kísértsétek (vizsgáljátok, próbáljátok) meg magatokat, ha a hitben 
vagytok-é? magatokat próbáljátok (vizsgáljátok, próbáljátok) meg. Avagy nem 
ismeritek-é magatokat, hogy a Jézus Krisztus bennetek van? Kivéve, ha méltatlanok 
vagytok. 

Pál azt mondja, hogy ellenőrizzük le magunkat, a saját hitünket. Azaz ellenőrizd le, 
hogy benned van-e az a hit, amely téged birtokol. Egyetlen mód van arra, hogy ezt 
elérd: ha időt töltesz Isten Igéjével. S egy idő után el fogsz jutni arra a szintre, 
amikor az érzékeiden túl, tudni fogod, hogy valóban a hit birtokol téged. A hit 
nagyobb, mint a tények, mint a körülmények az életedben. Pál azt mondja, hogy 
ellenőrizzük le magunkat, a saját hitünket. Több időt kell ezzel töltenünk. Pál 
folytatja: nem magatokéi vagytok, Jézus Krisztus él bennetek. Ha valaki azt 
mondaná nektek, hogy méltatlanok vagytok, ez ugye elég támadóan hangzik? Soha 
nem tartjuk magunkat méltatlanoknak. Senkire nem illenek ezek a szavak. Pedig 
amikor olvassuk a Bibliát, látnunk kell, Pál kihez beszél: szentekhez! S Pál itt azt 
mondja: „vizsgáljátok meg magatokat... hacsak méltatlanok nem vagytok.” A görög 
szó arra vonatkozik, hogy mindig a jelenvaló, a létező hitedet használod. 

A feladatod, hogy tartsd a hitedet ’épp abban a pillanatban létező hit’nek, MOST-
hitnek: olvasod, megvallod az Igét, és cselekszed a hitedet – így tudod szinten 
tartani. A hit nem egy „hogyan kerüljünk ki a csávából” mutatvány, hanem egy 
életmód. Hit által él az igaz. Így kell élnünk nekünk, hívőknek. A méltatlan tehát azt 
jelenti: aki nem rendelkezik ezzel a hittel. Sőt azt is jelenti: nem rendelkezik 
karakterrel. A hitnek van megvallása, cselekedet, és karaktere, van egy 
becsületes jelleme. Ugyanolyan része ez a hitednek, mint a megvallás. A 
hitednek ugyanúgy része a szilárd karakter és a becsületesség. Előfordulhat, hogy a 
megvallásod helyes, de a karaktered nem az, a jellemed nem becsületes. A világban 
nincs becsületesség, karakter, jellem többé. A világ, ami körülvesz minket, nem úgy 
működik, hogy téged kivételezettként kezel, hanem mindenáron meg akarja szerezni 
tőled, amit meg tud szerezni. Nincs már jellem a világban. Nem azt mondom, hogy 
nincsenek jellemes emberek, hanem hogy a világban, általánosságban véve, már 
nem fontos a jellem. 

Pál ebben az Igében azt mondja: légy biztos abban, hogy a hited élő. Ne engedd, 



hogy bármi is megvakítson. Légy biztos benne, hogy a hited drága, különleges, és 
birtokol jellemet, és becsületességet is. Ha hitben élsz, hitben jársz, nem csak 
hit megvallásaid vannak, hanem hit cselekedeteid is, amik a krisztusi 
karaktert mutatják meg a külvilágnak. A hitednek kell megmutatnia, hogy ki is 
vagy valójában. A hitednek kell megmutatnia, hogy valóban Krisztusi ember vagy, és 
nemcsak mondod azt. S azt mondják rád: igen, látom, hogy ő egy keresztény, mert 
a jellemén, a karakterén látszik. S tudom, hogy valóban megvan neki, amiről azt 
mondja, hogy megvan, és ez jön ki belőle a hite által. A cselekedetei és megvallása 
mind harmóniában vannak ezzel. Pál azt mondja: nem a magatokéi vagytok, Jézus 
Krisztus bennetek van. 

Megvallás: Jézus Krisztus bennem lakozik. A Mindenható Isten hite bennem 
lakozik. Van valami a bensőmben, ami meg akar mutatkozni, meg akarja 
mutatni Krisztust, a külső világnak meg akarja mutatni, hogy nagyobb az, 
aki bennem van. Nagyobb, mint bármilyen körülmény, bármilyen szituáció. 
Jézus Krisztus bennem van, és ez megjelenik. Az ő becsületessége, jelleme, 
ereje, hite, hatalma, képességei jönnek ki belőlem, és én bátran 
megvallhatom: egyetlen ellenem készült fegyver sem lehet jószerencsés, és 
minden nyelvet, mely ellenem perbe száll, kárhoztathatok. Azért, mert az 
élő Krisztus, az élő hit, az élő erő a mindenható Isten képességei, és Ő 
bennem él. A Mindenható Isten, az én megmentőm bennem él. A 
Mindenható Isten lakhelye vagyok. Bennem él. Halleluja! 

Ő mondta azt: „Cowan testvér, soha el nem távozom, el nem hagylak téged. veled 
leszek a végsőkig.” Ezt nem tudod megvenni az ékszerboltban. Ezt csak Isten Igéje 
által tudod megkapni. Akkor, mikor az Ige birtokba vesz téged. S ha jön valaki, és 
arcul csap jobbról, te odatartod a bal orcádat is. Nem azért mondja Isten ezt, mintha 
az lenne az akarata, hogy megverjenek, hanem hogy meglátsszon: a mindenható 
Isten él benned. S ha az Ő útmutatását követed, nem számít, hogy arcul csapnak. 
Mert Ő azon munkálkodik, hogy felemeljen téged, akármilyen körülmények között is 
vagy. Testvérem, az Úr azon dolgozik, hogy magasabb szintre emeljen. S mikor 
arcon ütnek, az Úr egy magasabb szintre emel téged - lehet, hogy arcul ütnek 
jobbról-balról, de az Úr magasra emel téged, s olyan helyre visz, ahol már a 
karaktered, becsületességed, hited által még az ellenségeidet is jóakaróiddá teszi. 
Isten a bensődben él. A hit realitása az, hogy morális, etikai karaktert ad. S mi olyan 
magas helyeken élünk, amit a nem hívő emberek nem tudnak elérni. Ha hitben 
cselekszünk, a mindenható Isten karaktere, etikája jön ki a bensőnkből. S ha így 
teszel, biztos lehetsz benne, hogy Isten néz téged, mert Ő velünk van. 

Most is itt van a bensődben, akár érzed, akár nem. Isten bennem van. Krisztus, a 
dicsőség reménysége bennem van. 

Róm1,17 (a hit realitásáról beszélek most) Mert az Istennek igazsága jelentetik ki 
abban hitből hitbe, miképpen meg van írva: Az igaz ember pedig hitből él. 

Tudod mit jelent, hogy igaz valaki? Azt, hogy rólad ki van jelentve, hogy igaz vagy. 
Isten előtt meg tudsz állni. Tudnod kell, ha Jézust befogadtad a szívedbe - akkor igaz 
vagy. Ez esetben pedig hitből kell, hogy élj. Sőt, ezt Pál apostolon keresztül az Úr 
parancsba is adta. Az igaz hitből hitbe él - azaz Isten karaktere hit által 
bekerül a hívőbe, aki ennek megfelelően él. A hit egy szellemi minőséget, 
szellemi, etikai minőséget jelent. Azt jelenti, hogy ha Isten benned van, akkor 
hit jön ki belőled. Az Újszövetségben a hit jelentése megegyezik a hűséggel. Tehát 
Isten hűségéről és a te hűségedről van szó. 

Kolossé 1,23 Ha ugyan megmaradtok a hitben alaposan és erősen, és el nem 
távoztok az evangélium reménységétől, amelyet hallottatok, amely hirdettetett 



minden teremtménynek az ég alatt; amelynek lettem én, Pál, szolgájává. 

A hit realitását úgy definiálhatjuk, mint ami Isten valóságában létezik, függetlenül a 
külső körülményektől. Nem érdekes, hogy érzed magad, hogy mivel foglalkozol: 
pásztor vagy, vagy az üzleti világban dolgozol. Függetlenül attól, hogy mit tettél ma, 
a hit, amiről beszéltünk, s amely benned van, kell, hogy cselekedjen, függetlenül a 
körülményeidtől. Ezért lehetetlen, hogy a látható dolgok legyenek a figyelmem 
középpontjában. A mi fegyvereink nem testiek, de hatalmasak Istennek, az 
erősségek lerontására. S minden gondolatot foglyul ejt a Krisztusnak. (2Korinthus 
10,5) MINDEN GONDOLATOT. Amióta felkeltél, tudod hány gondolatod volt? Biztos 
vagyok benne, hogy nem. Valaki azt mondta, délelőtt 11-ig neki egyetlen gondolata 
volt. De azt mondom, nekem az ágy és a fürdőszoba között 1000 gondolatom is volt. 
Elmélkedj csak azon, mit is jelent ez az Ige, hogy foglyul ejtvén minden gondolatot – 
azt, hogy a körülmények soha nem lehetnek a figyelmed középpontjában. 

Nem azért, mert nem akarsz tudni róla, sem nem azért, mert a strucchoz hasonlóan 
a homokba dugod a fejedet. Nem ezért, hanem mert a körülmények fölé emelkedsz. 
Mert a hit realitását nézzük, amit birtokolunk. S tudjuk, hogy ez a hit függetlenül 
minden látható dologtól, körülménytől - működik. Lehet, hogy a barátod, vagy 
ellenséged, vagy az ördög azt mondja: csődbe mégy. De te tudod, hogy az életed 
nem a tőzsde, nem a kormány, nem e világ rendszerétől függ, mert a mennyei 
gazdasági élet szereplője vagy. S Ő tölti be minden szükségedet, MINDEN 
SZÜKSÉGEDET dicsőségesen. S nem számít, hogy a világ gazdasági-, pénzügyi 
rendszere milyen állapotban van, neked Isten olyan kincseket tesz félre, amit a moly 
nem emészt meg, a rozsda nem tesz tönkre, és a tolvaj nem tudja ellopni. S tudjuk, 
minden tökéletes ajándék Istentől érkezik hozzánk. 

Ez pedig felül áll a gazdasági körülményeken, a gazdaság állapotán, sőt azon is, 
hogy az orvos mit mondott neked. S legyőzi azokat a gondolatokat, amik bombázzák 
a gondolataidat, mert az a hit, amely benned van, függetlenül a körülményektől 
működik benned. S az ördög nem képes megkötözni téged, mert a hit munkálkodik 
benned. Dicsőség az Úrnak! Ezért tarthatod teljes örömnek, ha mindenféle próbák és 
kísértések közé esel. Örülhetsz már előre, hogy az életedben semmiféle külső 
körülmény nem kényszeríthet, mert a mindenható Isten él a bensődben, és te 
örvendezni fogsz. Azért mert Isten hitének a valósága van benned, amely működik, 
függetlenül a külső körülményektől, minden helyzetben. 

Ez Isten valóságos hite, amely az Ő erejét és képességeit is tartalmazza. Néha csak 
sírni szeretnék, és megköszönni Istennek ezt a fantasztikus ajándékát: „Istenem, 
olyan jó vagy hozzám!” – és csak a könnyek jönnek ki a szememből. Nem azért 
sírok, mert szomorú vagyok, vagy kétségbeejtő helyzet vesz körül, hanem mert 
Isten szeret engem, és olyan jó hozzám. Jesse Duplantis azt mondja: Isten jó 
Jesséhez, de én azt mondom, Isten jó Charleshoz is. Helyettesítsd be a nevedet: 
Isten jó (Anikóhoz, Judithoz, Csabához, Tiborhoz, stb) is. 

Egy prédikátor társam pénzügyi helyzete elég rosszul alakult, minden pénze a 
tőzsdén volt, és tönkre ment. Imádkozott, és Isten azt monda: helyreállítalak. 

Nekünk nem a külső körülményekkel kellene foglalkoznunk, hanem a bensőnkkel. 
Mert Isten hitének a valósága van bennünk, s ez független minden körülménytől, s 
minden helyzettől, amivel szembekerülhetsz. 


